

တၢ်ဂီၤမူအဂီၢ်လံာ်ကွဲးနီၣ် - တၢ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်

တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၢ်: တၢ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: တၢ်ဂီၤမူအမဲာ်သၣ်အံၤတၢ်နီၤဖးအိၤခံက့ၤလီၤ.ဖဲစုစုတၢ်ပၤန့ၣ်,ပုၤပိာ်ခွါခံက့ၤဟံးစုက့ၢ်မိာ်လီၤသးန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တၢ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်အံၤမ့ၢ်သဲးစးတၢ်အာၣ်လီၤတခါလၢပုၤခံက့ၤအဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤကပၣ်ယုၣ်တၢ်အာၣ်လီၤလၢတၢ်စံးတၢ်ကတိၤအပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ဖဲတၢ်ဂီၤမူအမဲာ်ခၢၣ်သးတတီၤန့ၣ်,ပုၤပိာ်မုၢ်တၢ်ကဟ့ၣ်လီၤဖဲလံာ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်တဘျီဆူပုၤပိာ်ခွါတၢ်ကအိၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢစုစုတၢ်ပၤန့ၣ်ဖျါဖဲပိာ်ခွါတၢ်ကအာၣ်လီၤထွဲဲလၢကပုၤ.အံၤထၢန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ဖဲကီၢ်အိၤစၢၤလၢယၢ်အပူၤအံၤပညီၣ်နီၤမၤလံာ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ပုၤပိာ်ခွါတၢ်ကအိၣ်ဖဲလၢက့ၤတဖျါအပူၤဒီးက့ၢ်ဖဲမိၤဘဲလံာ်လီၤတဲာ်စိစိစုန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆိမိၣ်ဟံးထီၣ်တခါဒုးန့ၣ်အိၤလၢပိာ်မုၢ်တၢ်ကစိာ်ယၢ်လီၤတဲာ်စိစိစုန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ဖဲန့ၣ်တၢ်ပနံးကတၢ်ဖိတၢ်လံာ်လၢဆၢကတီၢ်ယံာ်ဖဲမ့တမ့ၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်က့ၢ်ပာ်အိၤအပူၤ,နကဘၣ်ဆဲးလီၤနမံၤလၢလံာ်ပံးယၢ်အဂီၢ်,အဒိ,မိၤဘဲလံာ်လီၤတဲာ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်အသိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကလုာ်သိၣ်ခိၣ်: တၢ်ဆဲးကျိးလၢလီၤတဲာ်စိ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: တၢ်ဂီၤမူအမဲာ်သၣ်ဘၣ်တၢ်နီၤဖးအိၤသၢက့ၣ်န့ၣ်လီၤ.လၢစုစုတၢ်ပၤန့ၣ်,ပုၤပိာ်ခွါတၢ်ကတိၤတၢ်ဒီးမိၤဘဲလံာ်လီၤတဲာ်စိန့ၣ်လီၤ.လၢအဖိခိၣ်တခါ,အိၣ်ဒီးကီၢ်အိၤဖျါက့ၤဒီးကီၢ်အိၤစၢၤလၢယၢ်အပူၤအိၣ်ခိၣ်ဂီၤအဂီၢ်,လၢတၢ်ဆဲးကျိးအိၤခိၣ်ဖျါလီၤတဲာ်စိလီၤက့ၢ်န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်ဂီၤမူအခၢၣ်သးတခါ,ပိာ်ခွါဒီးပိာ်မုၢ်တၢ်ကယံာ်အံၤဝးလီၤအခိၣ်လၢတၢ်သးဒုးအပူၤ,ဖဲန့ၣ်ပံးလီၤတဲာ်စိအလုၢ်အပုၤ.လၢလၢစု ၉၀၀ဒီလၢဟံးဖျါထီၣ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ထီၣ်နကဘၣ်ဖးလံာ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်လၢတၢ်ပာ်လီၤလၢတၢ်အာၣ်လီၤအိၤလီၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ဖဲတၢ်ဂီၤမူအမဲာ်သၣ်လၢစုထွဲဲတခါပိာ်ခွါတၢ်ကဆူၣ်နီၤလၢလီၤဆူၣ်နီၤအဖိခိၣ်အမဲာ်က့ၢ်ယံာ်ဆူပုၤဆါတၢ်ဖိတၢ်ကအိၣ်န့ၣ်လီၤ.လံာ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်တဘျီတၢ်ပာ်လီၤအိၤဖဲတၢ်ခၢၣ်သးန့ၣ်လီၤ.တၢ်ကတိၤဖျါ“တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်က့ၢ်လၢတၢ်ပာ်လီၤလၢတၢ်အာၣ်လီၤအိၤလီၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်သး”ဟံးဖျါထီၣ်ဖဲလံာ်ဖျါလၢအဖျါညီၣ်နီၤအသိး,မိၤအိၣ်တၢ်က့ၢ်ဆဲးဆဲးဖိန့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ညီၣ်နီၤတၢ်ကွဲးအိၤလၢလံာ်မဲာ်ဖျါဆဲးဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ဖဲတၢ်ဂီၤမူအမဲာ်သၣ်လၢစုတၢ်ပၤန့ၣ်,ပိာ်ခွါဒီးပိာ်မုၢ်ခံက့ၤဆူၣ်နီၤလၢလီၤဆူၣ်နီၤခိၣ်က့ၢ်ယံာ်ဆူပုၤဆါတၢ်ဖိတၢ်ကအိၣ်လၢက့ၤလၢအဆါဟံၣ်ယံာ်ပိးတၢ်လီၤအလီၤန့ၣ်လီၤ.လံာ်န့ၣ်လံာ်လၢတဘျီလၢအဘၣ်တၢ်မၤနီၣ်အိၤဖဲလၢယနူၤအါရံၤ၂၅သီန့ၣ်အိၣ်ဖဲလီၤ.ဖဲအထွဲဲတခါ,လံာ်န့ၣ်လံာ်လၢအပူၤတၢ်မၤနီၣ်အိၤဖဲလၢဒီးဖဲဘၣ်၃၀သီန့ၣ်လီၤ.ပိာ်မုၢ်ပိာ်ခွါခံက့ၤအံၤစိာ်ယၢ်စုက့ၤစရိလီၤလၢဖိ၈၀၀ဒီလၢဒီးပၣ်ယုၣ်လံာ်က့ၢ်လၢကွဲးဖျါဖဲ“ဟ့ၣ်ခဲအံၤတက့ၢ်”န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: နမ့ၢ်ပုၤ.တၢ်တၢ်လၢစုဟ့ၣ်လီၤလၢအအုၣ်တအိၣ်ဘၣ်တၢ်အာၣ်လီၤထွဲဲအပူၤန့ၣ်,နကဘၣ်လိးအလုၢ်အပုၤ.ပုၤပုၤဖဲနံၤသီလၢနဘၣ်ဟ့ၣ်အိၤအခါဒ်သိးကသုဟးဆွဲးလၢနကဘၣ်ဟ့ၣ်အါထီၣ်အအုၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ပာ်ဖျါ: ပိာ်ခွါတၢ်ကဆူၣ်နီၤလၢအသိလုၢ်အပူၤလၢတၢ်ဆါတၢ်ပုၤ.သိလုၢ်လီၤလံာ်အလီၤ,ဖဲပုၤဆါသိလုၢ်ဖိတၢ်ကဆၢထၢၣ်လၢသိလုၢ်တခါအကပၤဒုးန့ၣ်ထီၣ်ပုၤတၢ်ကအံၤလၢလံာ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်တဘျီန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဆိမိၣ်ဟံးထီၣ်လၢပိာ်ခွါတၢ်ကအံၤအဖိခိၣ်,လၢအဖဲဟ့ၣ်ဒုးန့ၣ်ဖဲလံာ်အာၣ်လီၤပံးယၢ်တဘျီအံၤဆူပုၤအကတၢ်ကအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပျလအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: တချုးနဆဲးလီၤနမံၤလၢလံာ်အၢၣ်လီၤယံးယၢ်အပူၤဒီးဘၣ်န့ၣ်,ဂ့ၤဝဲလၢနဒုးန့ၣ်နဟံၣ်ဖိယိဖိ,
တံၤသကိးမ့တမ့ၢ်ပျတတအခိၣ်တကၤလၢကယုတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ကီၢ်အိးစၢၣ်လၢယၢ်ဟံၣ်ခိၣ်ဂီၤဒုးန့ၣ်ဖျါဝဲတၢ်ဆဲးကျိးအလၢအပျဲလၢပနံးတၢ်ကၤလၢကဂ့ၤလၢပျကိးဂၤအဂီၢ်
လၢကီၢ်ဖိကီၢ်ဖါပူၤတဖၣ်,ဒီးလိတဲစီနီၣ်ဂံၢ်လၢနကကိးအိၤလၢကဒီးန့ၣ်တၢ်မၤစၢၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပျလအဖးသိၣ်တၢ်ကလုာ်: ကီၢ်ဖါကိးဘၣ်ဒဲးလၢကီၢ်အိးစၢၣ်လၢယၢ်အပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖၣ်လၢကၢၣ်တၢ်ပျပုၤပနံးကၤဖိ
တဖၣ်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်န့ၣ်လီၤ.ဟပြးပဒိၣ်ဝဲကျိးတဖၣ်က့ၢ်ထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သိတဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တိ: တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်